

DVB TV timetable

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်ကို DVB Multimedia Group က စနေနေ့တိုင်း တိုက်ရိုက် ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ တစ်ဖက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မိဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ် ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ၊ သတင်းဓာတ်ပုံများနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းမှာ ပြုလုပ်မယ့် အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ ဒီဘိတ်တွေကို ပံ့ပိုးကူညီဖို့ DVB Debate မှာ ရန်ပုံငွေ ရှိပါတယ်လို့ အသိပေးလိုပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့
“Why should you vote?” ဖြစ်ပါတယ်။
 (အောက်တိုဘာ ၂၄၊ ၂၀၁၅ ရိုက်ကူးသည်)

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၂၉၂၇၄၃ နဲ့ debate@dvb.no ကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ ``ဘယ်လိုဆုံးဖြတ်မဲပေးကြမှာလဲ`` ဒီဘိတ်ကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

နိုဝင်ဘာ ၈ တွင် ကျင်းပမည့် ၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲသည် စစ်အာဏာရှင်စနစ်မှသည် ဒီမိုကရေစီစနစ်သို့ ပြောင်းလဲနိုင်ဖွယ်ရှိသည်ဟု မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများက မှန်းမှော်နေကြသည်။ ဤသည်ကိုပင် တချို့က လာမည့်ငါးနှစ်သက်တမ်းစာ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဟု မမှတ်ယူကြဘဲ ခေတ်ပြောင်းခေတ်လွှဲရွေးကောက်ပွဲဟု ကင်ပွန်းတပ်ကြသည်။

၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲသည် ဗြိတိသျှကိုလိုနီတို့ထံမှ မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက် ဆဋ္ဌမအကြိမ်မြောက်ကျင်းပမည့် လွှတ်တော်အရပ်ရပ်ရွေးကောက်ပွဲများဖြစ်ပြီး၊ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူတို့ အတွက် ကောင်းသောအနာဂတ်များကို ဆောင်ကျဉ်းနိုင်မည့် ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများကို မှန်မှန်ကန်ကန် ရွေးချယ်နိုင်ရေး မျှော်လင့်ချက်ရောင်ခြည်သန်းချိန်ဟု ဆိုသော်ရသည်။

သို့သော် အခြားတစ်ဖက်တွင် သမ္မတဦးသိန်းစိန် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးထားသော ဗိုလ်ချုပ်ကြီးဟောင်း ဦးတင်အေးဦးဆောင်သည့် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဆင့်ဆင့်တို့၏ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာစဉ်းစားပုံ၊ ဆောင်ရွက်ပုံ၊ စီမံခန့်ခွဲပုံ၊ တုံ့ပြန်ပုံတို့သည် မဲစာရင်းမမှန်ကန်မှုမှသည် ပြည်ပရောက်နိုင်ငံသားများ၏ ကြိုတင်မဲပေးသည်အထိ အလွဲအချော်များနှင့် ကြောင်းကျိုးမညီညွတ်မှုများကို တရစပ်တွေ့ခဲ့ရသည်။

တရားဝင် မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးကာလ ရက်ပေါင်း ၆၀ သည် တစ်ရက်ပြီးတစ်ရက် ကုန်ဆုံးလာချိန်တွင် မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများအတွက် မူလက ရေသေလိုဖြစ်နေသော ရွေးကောက်ပွဲဒီရေမှာ တိုးလာခဲ့သည်။ လွှတ်တော်သုံးရပ်အတွက် ၎င်းတို့ကို အမှန်တကယ် ရပ်တည်ကိုယ်စားပြုမည့် မည်သို့သော ပြည်သူ့ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများကို ရွေးချယ်ရမည်နည်းဟူသည့် မေးခွန်းတစ်ရပ် ပေါ်ထွန်းလာခဲ့သည်။

၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ပုခမ်း မဲဆန္ဒနယ်စုစုပေါင်း ၁၁၅၉ နယ်အတွက် နိုင်ငံရေးပါတီစုစုပေါင်း ၉၂ ပါတီနှင့် စံချိန်တင်တသီးပုဂ္ဂလိကကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၃၂၃ ဦး အပါအဝင် ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၆၀၇၆ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်ပြီး၊ ကုလသမဂ္ဂ၊ ဥရောပသမဂ္ဂ၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများအသင်း(အာဆီယံ)နှင့် နိုင်ငံတကာမိသားစုက မျက်စိဒေါက်ထောက်ကြည့်နေကြမည်ဖြစ်သည်။

အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့်ပြီးသူ မြန်မာနိုင်ငံသားသည် မဲစာရင်းတွင် အမည်ပါရှိက လွှတ်တော်သုံးရပ် အတွက် မဲလက်မှတ်သုံးစောင်ဖြင့် ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်လောင်းသုံးဦးကို ရွေးချယ်ရမည်ဖြစ်ပြီး၊ လူနည်းစုတိုင်းရင်းသားဖြစ်ပြီး သတ်မှတ်အရေအတွက်ပြည့်မီပါက လူနည်းစုတိုင်းရင်းသားရေးရာ ဝန်ကြီးနေရာအတွက် မဲတစ်မဲကို ထပ်တိုးပေးကာ စုစုပေါင်းမဲလေးမဲပေး ရွေးချယ်ရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ လူဦးရေစုစုပေါင်း ၅၁ သန်းကျော် မှီတင်းနေထိုင်သော မြန်မာနိုင်ငံ၏ အနာဂတ်အတွက် သန်း ၃၀ ကျော် အရေအတွက်ရှိသော မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများ၏ အသည်းကြားက မဲတစ်ပြားသည် မည်သို့စဉ်းစားဆုံးဖြတ်နိုင်ပါရန် အထောက်အပံ့ရစေမိမ့်သောငှာ ဤ DVB Debate တွင် ဆွေးနွေး အဖြေရှာကြည့်ကြမည်ဖြစ်သည်။

သူတို့အမြင်

`` ပါတီကြီးနှစ်ခုက ရွေးကောက်ပွဲနီးလာတာနဲ့အမျှ သူနည်းသူဟန်နဲ့ ကျင့်ဝတ်ဥပဒေ ချိုးဖောက်မှုတွေတော့ တွေ့နေရတာပဲ `` **ဦးသိန်းညွန့်** - အမျိုးသားဒီမိုကရေစီပါတီသစ် ဥက္ကဋ္ဌ။

`` ပါတီတွေ အများကြီးပြိုင်တာ မထူးဆန်းပါဘူး။ အဓိကက အနိုင်ရရှိဖို့ပဲ လိုတာပါ `` **ဒေါ်လဲ့လဲ့ဝင်းဆွေ** - ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း။

`` ဘာသာရေးကို နိုင်ငံရေးမှာ အလွဲသုံးစားလုပ်တာကို လုံးဝမနှစ်မြို့ဘူး။ ဒါဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေအရပဲပြောပြော၊ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နဲ့သက်ဆိုင်တဲ့ ဥပဒေအရပဲပြောပြော လက်ခံ နိုင်တဲ့ အနေအထားမရှိပါဘူး `` **သူရဦးရွှေမန်း** - ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း။

`` ဗဟန်းပြည်သူတွေဟာ ကျွန်မက တသီးပုဂ္ဂလဆိုတာ သိကြတယ်။ NLD နဲ့ မပတ်သက်တာ လည်း သိတယ်။ ကျွန်မ ဘာလုပ်ခဲ့တယ်ဆိုတာလည်း ကောင်းကောင်းကြီးသိတယ် `` **ဒေါက်တာညိုညိုသင်း** - ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း။

`` တိုင်းပြည်အတွက် ဘယ်သူက ဦးဆောင်နိုင်မလဲ။ ဘယ်သူက ပေးဆပ်နိုင်မလဲ။ ဘယ်သူက စွန့်လွှတ်နိုင်သလဲ။ ဘယ်သူက ပြည်သူ့ကို တကယ်ချစ်သလဲဆိုတာ ပြည်သူတွေက ကြည့်ပြီး ရွေးချယ်ဖို့ လိုပါတယ် `` **ကိုပြုံးချို** - ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း။

`` ၈ ရက်နေ့ကျရင် မဲပေးဖို့အတွက် အချိန်ယူပေးကြပါ။ ဒီအချိန်လေးကို မနှုမောပါနဲ့။ တစ်ရက်လုံးစောင့်ရရင်လည်း လိုအပ်လို့ရှိရင် စောင့်ပြီးမဲပေးပါ။ `` **ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်** - အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ။

Information links:

www.7daydaily.com

dvbdebate.net